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Rusovský majáles v novom šate, na 
novom mieste a s novými prvkami sme 
úspešne zvládli. Podarilo sa nám posta-
viť májku, ktorá bude ozdobou mest-
skej časti počas celého mája. 
Mnohí sa pýtate – prečo?! Napríklad aj 
preto, lebo z Úradu vlády SR sme nedo-
stali včas súhlas na konanie akcie kvôli 
plánovanej rekonštrukcii kaštieľa. A keď-
že máme svoj parčík, ktorému sme chceli 
vdýchnuť kultúrny život, rozhodli sme sa 
pre zmenu. Podľa spätnej väzby od vás, 
občanov, bolo toto rozhodnutie správne, 
preto všetky ďalšie menšie akcie budeme 
sústreďovať do tohto priestoru. A  keďže 
v  dnešnej dobre má skoro každá obec 
vlastný majáles, budeme mať aj my ten 
náš, Rusovský.
Ďakujeme všetkým, ktorí stužkami ozdobili 
májku, ďakujeme rodine Glazer-Opitz, Júlii 
Bajnokovej a Alicke Viedlerovej za zhotove-
nie a ozdobenie venca na májku vo farbách 
erbu Rusoviec. Ďakujeme m. p. Ruseko, OZ 
Rusovčan, firme Q-99 s. r. o. a našim hasi-
čom z DHZO Rusovce za pomoc pri organi-
zácii majálesu a stavaní májky. Za prípravu 
chlebíkov s  masťou a  cibuľou ďakujeme 
pani Alžbete Ruzsaovej a Márii Mazágovej. 
Za zvukovú kulisu pri stavaní májky a vystú-
penie ďakujeme deťom z DFS Gerulata, ako 
aj deťom zo Súkromnej ZUŠ v Rusovciach, 
ktorí nám spríjemnili kultúrny program. Sme 
radi, že vystúpenie SĽUK-u s divadielkom 
očarilo všetky deti. Poďakovanie patrí aj 
DJ GOGO-vi za diskotékovú  bodku prí-
jemného majálesového dňa. Veríme, že sa 
vám i  vašim deťom páčilo a  tešíme sa na 
stretnutie pri ďalších kultúrno - spoločen-
ských akciách.
V čase uzávierky RN sme z ÚV SR obdržali 
súhlas na konanie našich ďalších - väčších 
akcií, ktoré MČ plánuje v parku, avšak s 
podmienkou, že sa podujatia môžu konať 
iba do doby, kým sa neuzatvorí areál par-

RUSOVSKÝ 
MAJÁLES 
V NOVOM ŠATE

ku kvôli samotnej rekonštrukcii kaštieľa. 
Vedenie MČ preto naďalej rokuje s ÚV SR 
o ďalších možnostiach využívania parku 
pre verejnosť, aj napriek plánovanej rekon-
štrukcii kaštieľ

Lucia Andrisová; foto: M Harum 
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TABLETY PROTI 
KOMÁROM
Začiatkom apríla sme opäť pod zášti-
tou Magistrátu hlavného mesta SR, 
spustili projekt s názvom Rozdávanie 
tabliet BTI proti liahniskám komárov. 
BTI tablety sú zdarma a sú k dispo-
zícii na prevzatie v podateľni miest-
neho úradu, a to počas stránkových 
hodín.
Tablety BTI sú ideálne do sudov, vedier, 
malých jazierok a nádrží s vodou vhod-
nou pre liahnutie komárov. Jedna table-
ta je určená pre 50 litrov vody. Každá 
domácnosť/rodinný dom má nárok na 
1 krabičku (10 tabliet), ktorá obsahuje 
aj informačný leták s návodom na po-
užitie. Tablety sa automaticky rozpus-
tia a ich účinnosť trvá niekoľko dní až 
týždňov v závislosti od okolitých pod-
mienok. Voda je ďalej použiteľná na 
zavlažovanie. Hlavnú sezónu výskytu 
komárov ohraničujú mesiace apríl až 
september. BTI je selektívny biologic-
ký larvicíd, ktorý využíva kmene bakté-
rií, ktoré následne ničia larvy komárov. 
Pri správnej aplikácii likviduje 100 % 
lariev v liahnisku skôr, ako sa z nich 
stihnú vyliahnuť komáre. Na rozdiel od 
chemických postrekov so škodlivými 
účinkami na zdravie obyvateľov a život-
né prostredie, BTI účinkuje výlučne na 
larvy komárov. V susednom Rakúsku 
ho využívajú už takmer 20 rokov. Veľ-
kou výhodou látky BTI je, že je možné ju 
aplikovať aj v lokalitách s vyšším stup-
ňom ochrany, kde chemické postreky 
nie je možné použiť a kde sa zároveň 
nachádza veľká časť liahnísk. Pri pou-
žívaní BTI tabliet sa, prosím, riaďte in-
štrukciami z príbalového letáka!                                       

MÚ 

Milá suseda, milý sused,

máte v rukách krabičku so silnou zbraňou, ktorú vám mesto 
Bratislava v spolupráci s vašou mestskou časťou zveruje do rúk. 
Poďme však pekne od začiatku… 

Už od februára sme my na meste Bratislava vďaka priebežnému 
monitoringu stihli včas zachytiť prvé liahniská a eliminovať už 
státisíce/milióny/miliardy lariev komárov (v závislosti od toho, 
kedy tieto slová čítate) naprieč celou Bratislavou. Robíme 
skutočne všetko preto, aby nám komáre v lete čo najmenej 
znepríjemňovali život. Zasahujeme larvicídom BTI pomocou 
chrbtových chrličov, z člnov či z dronov... 

ALE! 
Komáre sa liahnu často aj na dvoroch a záhradkách. 
Teda tam, kde mesto zasiahnuť nemôže. Preto sme spravili 
možné aj nemožné na to, aby boli na Slovensku tablety BTI 
autorizované pre domácnosti a aby ste tak mohli ľahko 
ochrániť aj svoju záhradu.

Máme pre vás BTI tablety, 
aby ste na záhrade nemali 
komárov nálety!

Komáre
nemajú šancu!Komáre
nemajú šancu!Komáre
nemajú šancu!

JARNÁ DERATIZÁCIA 
Regionálny úrad verejného zdravotníctva vyzval obce podni-
kateľské a  právnické subjekty a  tiež občanov na vykonanie 
pravidelnej celoplošnej jesennej deratizácie. Tá sa musí na 
území MČ Bratislava-Rusovce realizovať od polovice apríla do 
konca mája. 

Fyzické osoby - podnikatelia a právnické osoby vykonávajú de-
ratizáciu v ich alebo nimi spravovaných objektoch, kanalizačných 
a  kolektorových rozvodoch a  areáloch určených na podnikanie 
a  bývanie, vrátane objektov školských, zdravotníckych, športo-
vo-rekreačných, telovýchovných a  kultúrnych zariadení, byto-
vých a polyfunkčných domov, administratívnych budov, skladov 
i skládok odpadov. Deratizáciu môžu vykonať len prostredníctvom 

VOĽBY DO EURÓPSKEHO PARLAMENTU 2024
Európske voľby na Slovensku sa budú konať v sobotu 8. júna 2024. Právo voliť majú 
všetci občania EÚ s trvalým pobytom v SR, ktorí v termíne konania volieb dovŕšili 
18 rokov. 
Voliči na Slovensku budú v roku 2024 voliť 15 poslancov EP, teda o jedného viac ako vo 
voľbách v roku 2019.
Volič je povinný po príchode do volebnej miestnosti preukázať svoju totožnosť predlože-
ním občianskeho preukazu alebo pobytového preukazu občana Európske únie. 
Ak bol voličovi vydaný hlasovací preukaz predloží ho spolu s občianskym preukazom 
alebo pobytovým preukazom.Ak sa jedná o voliča (občana SR), ktorý nemá trvalý pobyt 
na území Slovenka a ani na území iného členského štátu EÚ, predloží cestovný doklad 
(slovenský cestovný pas) a čestné vyhlásenie o trvalom pobyte v cudzine.
V júnových voľbách do Európskeho parlamentu (EP) sa dá hlasovať aj mimo trvalého byd-
liska. Voliť kdekoľvek na Slovensku sa dá s hlasovacím preukazom, o ktorý treba vopred 
požiadať obec.
Slovensko používa preferenčné hlasovanie, ktoré dáva voličom možnosť uviesť svoje pre-
ferencie v rámci hlasovacieho lístka strany, ktorú volia. Volič môže použiť maximálne dva 
preferenčné hlasy na hlasovacom lístku. 
Viac info nájdete TU: www.bratislava-rusovce.sk/volby-do-europskeho-parlamentu

MÚ

HLASOVACIE PREUKAZY K VOĽBÁM DO EURÓPSKEHO PARLAMENTU 2024

Od stredy 24. apríla 2024 miestny úrad vydáva prenosné hlasovacie preukazy k voľbám 
do Európskeho parlamentu. Hlasovací preukaz umožní zúčastniť sa na voľbe mimo miesta 
trvalého bydliska.
O vydanie preukazu môžu obyvatelia s trvalým pobytom na území MČ Bratislava-Rusovce 
požiadať:
• osobne v podateľni miestneho úradu, najneskôr však posledný pracovný deň pred dňom 

konania volieb, t. j. do 7. júna. 2024;
• e-mailom, na adrese podatelna@bratislava-rusovce.sk; 
• poštou na adresu: Miestny úrad MČ Bratislava-Rusovce, Vývojová 8, 851 10 Bratisla-

va-Rusovce. Žiadosť o  prenosný hlasovací preukaz je potrebné doručiť  najneskôr 15 
pracovných dní pred konaním volieb, teda do 20. mája 2024.

Voľby do europarlamentu sa uskutočnia v sobotu 8. júna 2024.
MÚ

OKRSKY V MESTSKEJ ČASTI BRATISLAVA-RUSOVCE

VOLEBNÝ OKRSOK Č. 1 - miestnosť v budove Základnej školy, Vývojová ulica č. 228, prí-
zemie, s označením VCHOD č. 1; prislúchajúce ulice: Antická, Attidova, Auréliova, Dolichén-
ska, Domiciánová, Firmova, Fláviovska, Hadriánova, Kananefatská, Keltská, Longobardská, 
Mínešská, Pri gaštanovej aleji, Pri Pieskovom hone, Pri Rusovskom ramene, Pri žrebčíne, 
Septimiova, Severovcov, Starorímska, Svébska, Švajčiareň, Tibériova, Trajánova, Valenti-
niánova
VOLEBNÝ OKRSOK Č. 2 - miestnosť v budove Základnej školy. Vývojová ulica č. 228, 
prízemie, s označením VCHOD č. 1; prislúchajúce ulice: Balkánska, Bronzová, Druidská, 
Ilýrska, Laténska, Pri vodnej veži
VOLEBNÝ OKRSOK Č. 3 - miestnosť v budove Základnej školy, Vývojová ulica č. 228, prí-
zemie, s označením VCHOD č. 1; prislúchajúce ulice: Kovácsova, Lónyaiova, Pohraničníkov
VOLEBNÝ OKRSOK Č. 4 - miestnosť v budove Základnej školy. Vývojová ulica č. 228, 
prízemie, s označením VCHOD č. 1; Prislúchajúce ulice: Ágosta Sotéra, Aladára Radnótiho, 
Colnícka, Gerulatská, Hájenka, Hájová, Irkutská, Jana Dekana, Laury Henckel, Lesnícka, 
Ľudmily Kraskovskej, Maďarská, Radoslava Hošeka, Vojtecha Ondroucha, Vývojová, Zdra-
votnícka
+ občania prihlásení na obec Bratislava-Rusovce                                                              MÚ

oprávnených firiem, ktoré disponujú odbornou spôsobilosťou na 
vykonanie tejto činnosti. 
Fyzické osoby – občania vykonávajú deratizáciu na pozemkoch 
a v objektoch využívaných na chov hospodárskych zvierat a v prí-
pade výskytu hlodavcov aj v pivničných a prízemných priestoroch 
rodinných domov a objektov určených na bývanie – občania dera-
tizáciu môžu vykonávať aj svojpomocne, a to zakúpením dostup-
ných biocídnych prípravkov v obchodnej sieti v malospotrebiteľ-
ských baleniach, ktoré sú schválené na predmetný účel. 
Naša mestská časť si túto povinnosť v objektoch, ktoré má v ma-
jetku alebo ich spravuje, splní do konca mája 2024.

Zuzana Červenáková 
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Miestny podnik Ruseko investoval do 
ekologickej inovácie: Nový stroj Bio-
Mant Compakt BE, zničí burinu ekolo-
gickým spôsobom a čistí bez chémie.
Miestny podnik Ruseko sa nedávno pus-
til do nového projektu a zakúpil revolučný 
ekologický stroj BioMant Compakt BE. 
Tento stroj, ktorý pracuje bez použitia 
chémie, je schopný nielen zničiť burinu, 
ale aj dôkladne čistiť a dezinfikovať rôzne 
povrchy. Jedným z významných prínosov 
stroja BioMant, je jeho schopnosť ničiť 
burinu pomocou vrelej vody, čo je efektív-
na a ekologická alternatíva k chemickým 
postupom. Okrem toho disponuje vyso-

kotlakovým čerpadlom, čo umožňuje jeho 
použitie aj na ďalšie čistiace práce. „S no-
vým strojom sme vyskúšali čistenie zne-
čisteného Mariánskeho stĺpa pri otočisku 
a výsledok nás príjemne prekvapil. Taktiež 
sme úspešne vyčistili mramorovú dosku 
na miestnom cintoríne a  pri odstraňova-
ní buriny na krajnici nezostala ani stopa,“ 
povedal zástupca Ruseka. Stroj BioMant 
momentálne prechádza testovacou fázou 
a zamestnanci sa postupne zoznamujú so 
všetkými jeho možnosťami. Po dôkladnom 
zaškolení plánuje Ruseko túto inovatívnu 
službu ponúknuť aj širokej verejnosti v Ru-
sovciach.

MÚ

INVESTÍCIA DO EKOLOGICKEJ INOVÁCIE

POĎAKOVANIE  
PANI MAGDALÉNE ŠIŠKOVEJ
V mene mestskej časti Bratislava-Rusovce vyjadrujeme 
srdečnú vďaku pani Magdaléne Šiškovej za jej dlhoročnú 
oddanosť a prácu na poste predsedníčky Jednoty dôchod-
cov v Rusovciach. 
Jej neúnavná snaha a zanietenie pre blaho a podporu našich 
seniorov, môže byť príkladom aj pre ostatných. Želáme vám 
veľa zdravia, šťastia a spokojnosti v ďalších rokoch. Nech vás 
sprevádza radosť z dobrovoľnej práce a pocit, že ste urobi-
li niečo hodnotné pre miestnych seniorov. Zároveň by sme 
chceli srdečne privítať pani Helenu Slávikovú st., ktorá pre-
vzala funkciu predsedníčky Jednoty dôchodcov v Rusovciach. 
Veríme, že pod jej vedením budeme pokračovať v úspešnej 
spolupráci pri podpore a prospechu komunity seniorov.

Mestská časť Bratislava-Rusovce

ZBAVTE SA STARÝCH 
SPOTREBIČOV 
Vašu starú práčku, chladničku, mikrovlnku alebo iný spotrebič zo 
skupiny bielej techniky, vám zadarmo vyzdvihne spol. Envidom 
priamo z vašej adresy a odvezú ju na ekologickú recykláciu. Nav-
štívte www.zberelektroodpadu.sk a objednajte si bezplatný odvoz 
starého spotrebiča priamo z vašej adresy. 

V GYNEKOLOGICKEJ 
AMBULANCIÍ MÁME NOVÉHO 
LEKÁRA
Oznamujeme, že gynekologickú ambulanciu MUDr. Jany La-
zarovej Chabadovej, v  Zdravotnom stredisku v  Rusovciach, 
prevzal MUDr. Martin Holan. 
V ambulancii sú zavedené nové ordinačné hodiny:  
Pondelok  13.00 – 20.00 h
Utorok  13.00 – 20.00 h
Streda  14.00 – 20.00 h
Štvrtok  06.00 – 11.00 h
Piatok  14.00 – 19.00 h
Ambulancia prijíma nové pacientky. Na vyšetrenie sa môžete 
objednať na telefónnom čísle: 0948/941795. Viac info. nájdete 
na stránke: www.gyn-zena.sk

PENIAZE Z PLESU RUSOVČAN  
UŽ POMÁHAJÚ 
Ako po minulé roky, tak aj v roku 2024 bol Ples Rusovčan spojený 
s charitatívnou činnosťou. Tento rok sme z výťažku predaja diel ZUŠ 
Rusovce a z tomboly, celkovo vyzbierali 2024 eur. Túto čiastku sme 
odovzdali Detskému kardiocentru – NÚSCH na Kramároch. Touto 
cestou ďakujeme primárke, doc. MUDr. Ľubici Kováčikovej, PhD., že 
si pri svojej ťažkej a zodpovednej práci našla čas aj na nás. 

Martin Kubánka

Vážení obyvatelia, mestská časť informuje o plánovanej rea-
lizácii stavby v časti Balkánskej ulice. Predmetom povolenej 
stavby: BA_G1_Rusovce, zakabelizovanie V144, VNK, NNK, je 
zakabelizovanie VN vedenia a súčasne priloženie NN káblové-
ho vedenia v časti Balkánskej ulice. 
Kabelizácia bude začínať na existujúcom mrežovom stožiari pri št. 
ceste 1/2 pred Rusovcami, napojením na existujúci zvislý úseko-
vý odpojovač. Zakabelizovanie VN vedenia je navrhnuté v úseku 
od štátnej cesty 1/2 smerom do Rusoviec. Káblové vedenie po-
vedie popri násype št. cesty až po Colnícku ulicu, ktorú prekrižuje 
pretláčaním. Ďalej trasa vedie popri št. ceste pod chodníkom, až 
po Balkánsku ulicu, ktorú prekrižuje podtláčaním. Káblové vedenie 

pokračuje pod chodníkom popri Balkánskej ulici k obchodnému 
centru, až po odbočenie ulice Pohraničníkov a ukončí sa v existu-
júcej trafostanici pri Zdravotnom stredisku. Po výstavbe a napoje-
ní nových vedení, bude pôvodné vzdušné vedenie demontované. 
Predpokladaný termín začatia prípravných elektromontážnych 
prác je od mája 2024. Práce by mali trvať do konca septembra 
2024. Na úradnej tabuli a na webovom sídle mestskej časti je zve-
rejnené Oznámenie o začatí prác a vstupe na pozemok verejnou 
vyhláškou. Pre bližšie informácie je dokumentácia dostupná k na-
hliadnutiu počas stránkových hodín v kancelárii č. 8.

Ing. Alexander Kitanovič

OZNÁMENIE O PLÁNOVANEJ REALIZÁCII STAVBY



4

S T A R O S T A  I N F O R M U J E

Keďže sa už nejaký čas na internete šíria po-
plašné správy o tom, že Rusovciam mojou vinou 
hrozí nútená správa, rád by som veci uviedol 
na pravú mieru, a pri tejto príležitosti zároveň 
podrobnejšie opísal celý proces dokončova-
nia projektu novej základnej školy, ktorý som 
v roku 2022 prevzal v nedokončenom stave po 

predchádzajúcom vedení našej MČ. O tejto závažnej téme som 
už písal v Rusovských novinách v predchádzajúcom roku.
Článok zverejnený na sociálnych sieťach, je vysoko tendenčný 
a snaží sa využiť príležitosť a prekryť tak všetky zlyhania pred-
chádzajúceho vedenia MČ v projekte Rekonštrukcie a nadstavby 
ZŠ. Už len fakt, že pod tento článok nebol nikto ochotný podpísať 
sa, hovorí za všetko. Podpísať sa pod také množstvo klamstiev 
a prekrútených faktov, celkom určite nie je jednoduché. Ale aj 
napriek tomu musím aspoň v krátkosti reagovať a uviesť veci na 
pravú mieru.
Stavbu som zdedil s množstvom technických chýb, procesných 
pochybení a bez riadne nastaveného financovania. Stavebné prá-
ce, ale aj samotné platby, boli v značnom omeškaní.
Stálo nás to veľa úsilia, času a energie, ktoré sme mohli a mali 
venovať zlepšovaniu a rozvoju Rusoviec a napriek všetkému, čo 
sa nám pri stavbe prihodilo a v akom stave rozpracovanosti sme 
ju zdedili, sme to zvládli. Deň pred mojím nástupom do funkcie 
starostu, pani bývalá starostka Tuleková – Henčelová, podpísa-
la s dodávateľom stavebných prác dodatok č. 3, ktorým výrazne 
zvýhodnila spoločnosť PS Stavby s. r. o., dodávateľom stavby. 
Deň po mojom nástupe som zrazu mal na stole okamžite splat-
né faktúry za takmer 600 000 eur. Tento fakt mi, samozrejme, pri 
odovzdávaní úradu zabudla oznámiť. Tak isto, ako zabudla ozná-
miť, že dostala korekciu 25% za diskriminačné verejné obstará-
vanie, aby vyhrali PS Stavby (neskôr dohodli korekciu vo výške 
5%). Dodatok č.3 mal však jednu zásadnú zmenu, a to posunutie 
dátumu dokončenia stavby o jeden mesiac, čo by samo o sebe 
nebol problém. Až na fakt, že je to hrubé porušenie podmienok 
pri čerpaní NFP (nenávratný finančný príspevok). Bez predchá-
dzajúcej kontroly dodatku č. 3 od MIRRI (Ministerstva investícií, 
regionálneho rozvoja a informatizácie), nám hrozila korekcia až 50 
%, z celkovej zazmluvnenej sumy. Teda cca 900 tisíc eur. Mali 
sme čo robiť, ale v priebehu pár mesiacov sme mali všetko vypla-
tené, pričom sme kvôli tomu museli rozpustiť aj rezervný fond MČ. 
Neskôr, po množstve náročných rokovaní na MIRRI, sme dokázali 
ustáť tento nešťastný dodatok a nedostali sme nakoniec žiadnu 
korekciu. Jednoduchšia cesta bola zrušiť dodatok č. 3 a prijať 
miesto neho dva vyhovujúce dodatky, ale spoločnosť PS Stavby 
s tým nesúhlasila, keďže boli vo zvýhodnenej pozícii. V momente, 
ako sme im všetko vyplatili, zmenili správanie a nám bolo jasné, 
že sa niečo deje.
Neskôr sa u nás ohlásil Štátny stavebný dohľad (ŠSD), ktorý kon-
štatoval, že ide o ČIERNU STAVBU. Údajne išlo o náhodnú kon-
trolu. Tu sa začal ďalší boj o záchranu. Na MIRRI nám oznámili, 
že v prípade, ak nedokážeme vysvetliť a zmeniť stanovisko ŠSD, 
hrozí nám tentokrát 100 % korekcia (takmer 1,9 milióna eur), čo by 
znamenalo vrátiť všetky, už aj preinvestované financie. PS Stavby 
situáciu využili a jednostranne prerušili práce na stavbe pod zá-
mienkou, že ide o čiernu stavbu. Aj napriek skutočnosti, že boli 
od začiatku na stavbe prítomní a celú situáciu dôverne poznali. 
Napriek našim výzvam stiahli všetkých chlapov zo stavby, čím sa 
dostali do ďalšieho omeškania. Opäť sme museli namiesto riadnej 
a prospešnej práce pre Rusovčanov, presviedčať úrady a zachra-
ňovať našu MČ. V priebehu pol roka sme tak už druhýkrát museli 
zvrátiť hrubé procesné zlyhanie a už druhýkrát nám za tento pro-
jekt hrozila nútená správa. Aj túto výzvu sme však zvládli a PS 
Stavby museli nastúpiť na stavbu. Následne, keď už bolo jasné, 
že PS Stavby nestihnú ani starostkiným dodatkom posunutý za-
zmluvnený dátum dokončenia stavby, jednostranne a svojvoľne 
odstúpili od zmluvy o dielo. Na začiatku leta 2023 zo dňa na deň 
opustili stavbu, pričom nám dodnes neodovzdali ani len kľúče od 
stavby, technické a revízne správy, dokonca ani stavebný denník. 
My sme tak museli začať od znova, najprv zdokumentovať v akom 
štádiu rozostavanosti sa stavba nachádza a následne začať celý 
proces verejného obstarávania na nového zhotoviteľa, ktorý musí 
školu dokončiť do konca roka 2023.
Podľa zmluvy o NFP bolo nutné celé dielo dokončiť, odovzdať, 
ale aj vyplatiť do konca minulého roka, teda do 31.12. 2023. Aj 
napriek rôznym odporúčaniam z úradov, aby sme stavbu radšej 
ukončili, bolo mojim/našim jediným cieľom školu dokončiť. Pre 
mňa to bola jednoznačná cesta. Rusovské deti školu potrebujú 
a my si nemôžeme dovoliť túto, už v tom čase predraženú stav-
bu, dokončovať za svoje alebo ju nechať nedokončenú postupne 

schátrať. Pritom, ak by som pristúpil na odporúčania úradov, celý 
neúspech by „pristál na hlavách” bývalého vedenia, ale škola by 
dodnes nebola dokončená. Keďže som sa rozhodol projekt na-
priek všetkým rizikám dokončiť, museli sme spustiť nové verej-
né obstarávanie na dokončenie stavby. Pod obrovským tlakom 
a v časovej tiesni sme napokon koncom minulého leta obstarali 
novú spoločnosť, s ktorou sme dňa 16. 10. 2023 podpísali zmluvu 
o dielo. Dôkazom toho, že sme to zvládli, je potvrdenie z útvaru 
kontroly pre verejné obstarávanie (VO) na MIRRI, ktoré nám toto 
verejné obstarávanie schválilo, a to bez korekcie. Drobné pochy-
benia podľa nich nemajú vplyv na výsledok, ako sa píše v sprá-
ve. Stavbu sme do konca roka stihli dokončiť a prostredníctvom 
kontokorentného úveru sme ju aj zaplatili. Splnili sme tak všetky 
základné podmienky zmluvy o NFP. Škola je hotová a aktuálne 
prebieha jej kolaudácia. Napriek všetkému sme to zvládli.
V januári nás telefonicky upozornili z MIRRI, že máme v zmluve o 
dielo pochybenie, ktoré je nutné vysvetliť. Vypracovali sme teda 
právne stanovisko našej MČ a na základe tohto stanoviska sme 
prijali dodatok k zmluve o dielo, ktorým sme pochybenie odstráni-
li. Ide o chybu v písaní, ktorú nám spôsobila opäť starostkou vysú-
ťažená a zazmluvnená projektová manažérka (zmluva podpísaná 
17.02.2022), a to tesne pred zverejnením súťažných podmienok 
nového verejného obstarávania a bez nášho vedomia. Dva me-
siace bolo všetko v poriadku a prednedávnom, opäť telefonicky, 
nám oznámili, že pre nich to nie je chyba v písaní a že máme 
problém. Do dnešného dňa však nemáme k dispozícii žiadne pí-
somné rozhodnutie či stanovisko z MIRRI, ale s úradmi pravidelne 
komunikujeme a snažíme sa vysvetliť a obhájiť náš postoj.  Tej-
to veci však nijak neprispieva možná medializácia, či konkrétne 
spomínaný nepodpísaný facebookový článok, ktorý sa jeho autori 
intenzívne snažia podsúvať rôznym médiám, aby z toho vyrobili 
kauzu. Opakovane nás na to upozorňujú priamo z MIRRI.
Okrem všetkého už uvedeného, sme boli nútení riešiť aj projekt 
samotnej kuchyne a jej zariadenia. Pôvodný projekt kuchyne bol 
navrhovaný, ale aj posudzovaný podľa inej verejnej vyhlášky, ako-
by sme išli prevádzkovať reštauráciu. My však budujeme zariade-
nie na verejné stravovanie pre deti a mládež a také zariadenie sa 
posudzuje oveľa prísnejšie a hlavne podľa inej vyhlášky. Okrem 
toho, bývalé vedenie zabudlo na 120 detí, čiže buď nepripočí-
tali materskú školu, alebo zabudli pridať samotnú nadstavbu. V 
prípade, že to necháme tak, hygiena by nám nedovolila spustiť 
kuchyňu do prevádzky. Projekt sme museli prepracovať a opäť 
presvedčiť MIRRI, aby nám zmenu uznali. A aj uznali. Aj na tento 
problém som poukazoval ešte ako poslanec v minulom volebnom 
období, no nakoniec si ma všetko počkalo.
Som ochotný urobiť čokoľvek, aby bol konečne projekt novej 
školy dokončený, uzavretý a mestská časť ním neutrpela ujmu. 
Nedovolím, aby názor jedného úradníka a jedna veta v zmluve, 
ktorú sme odstránili dodatkom ako chybu v písaní, nás dohnali do 
nútenej správy.
Aj keď vnímam, že je tu pár ľudí, počnúc bývalým vedením, ktorí 
by si priali, aby sa nám to nepodarilo, odmietam si o takto vážnej 
téme dopisovať na Facebooku a hrať túto ich hru. Mrzí ma, že nič 
neponúkajú, len čakajú na chybu a klamstvami podsúvajú strach 
a obavy, a tým burcujú obyvateľov. Namiesto pomoci, sú schopní 
skôr škodiť vlastnej mestskej časti a jej obyvateľom. Ešte viac ma 
však mrzí, že pre to všetko nemáme dosť času a energie veno-
vať sa ostatnej práci, projektom pre Rusovčanov, ktorých máme 
v pláne naozaj veľa. 
Máme totiž nové projekty, ako napríklad energetické zhodnote-
nie budov základnej školy, materskej školy a miestneho úradu. 
Ide o projekt tzv. energetickej komunity. V zdravotnom stredisku 
aktuálne prebieha rekonštrukcia pre novú detskú ambulanciu. Po 
ôsmych rokoch sa nám podarilo zohnať detské pediatričky, z toho 
dôvodu sme presťahovali našu knižnicu do lepších, vynovených 
priestorov pod poštu. Pri ambulancii bude aj malé detské ihrisko. 
Pracujeme tiež na projekte rekonštrukcie ul. Pohraničníkov, aj so 
spojnicou pred zdravotným strediskom. Venujeme sa tiež projektu 
Dom sociálnych služieb v Rusovciach, v budove Domu záhrad-
károv. Podali sme žiadosť na vybudovanie cyklotrasy od stanice, 
cez Gaštanovú aleju. Intenzívne rokujeme so ŽSR o možnosti vy-
budovania záchytného parkoviska pri železničnej stanici a projekt 
Pumptracku. Tento rok tiež začíname s obmenou mestského mo-
biliáru a s výsadbou zelene. Množstvo času si tiež vyžaduje obno-
va a efektívnejšie fungovanie nášho miestneho podniku Ruseko. 
Snažíme sa obnoviť a zlepšovať všetky kultúrne akcie a miestne 
tradície, pričom sme začali aj s novými akciami ako Veľkonočný 
jarmok či Jablkové hodovanie. Na to všetko by sme potrebovali 
viac času a skôr pomocnú ruku, ako polená pod nohy. 

Radovan Jenčík, starosta 

PRAVDA O PROJEKTE ZŠ A HROZBE NÚTENEJ SPRÁVY
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SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE 
TECHNICKEJ ŠKÔLKY
„My sme deti z Rusoviec, pracujeme o stošesť. Nastrihať, na-
rezať,  kresliť, lepiť, maľovať. Vieme veci vyrábať.“
V  piatok 19. apríla 2024 bola za účasti koordinátora projektu 
Technických škôlok na Slovensku, pána Petra Becka, poslanca 
mestskej časti, pána Martina Kubánku, zamestnankyne miestne-
ho úradu, pani Lucii Andrisovej, detí, pedagógov a vedenia zák-
ladnej školy s materskou školou, slávnostným prestrihnutím pás-
ky otvorená Technická škôlka v našej materskej škole. 
Projekt Technických škôlok vznikol v Českej republike v roku 2014 
a následne sa rozšíril aj do škôlok na území Slovenskej republiky. 
Hlavnou myšlienkou projektu je vzbudiť u detí záujem o techniku 
a prírodovedné poznanie, podporiť celkovú technickú a vedeckú 
gramotnosť, zlepšiť schopnosť porozumieť základným poznatkom 
vedy a techniky a uvedomovať si, ako prakticky ovplyvňujú život 
každého z nás.
Garantom projektu je pani profesorka Iveta Radičová a národným 
koordinátorom pán Ing. Peter Beck. Po ponuke pani profesorky 
Radičovej pri osobnej návšteve našej materskej školy, v septem-
bri 2021, bola naša materská škola úspešne zapojená do projektu 
Technických škôlok na Slovensku. V priebehu roku 2022 dorazilo 
očakávané vybavenie Technickej škôlky, ktoré bolo umiestnené 
v dvoch triedach materskej školy a deti začali aj prostredníctvom 
tohto vybavenia rozvíjať svoje zručnosti v oblasti technickej vý-
chovy. Z nepochopiteľných   dôvodov sa bývala starostka mest-
skej časti rozhodla v  októbri 2022 vybavenie Technickej škôlky 
presunúť do miestnej cirkevnej materskej školy. Po tomto nevy-
svetliteľnom konaní vedenia mestskej časti sa podarilo riaditeľovi 
školy Rastislavovi Kunstovi a jeho zástupkyni pre materskú školu 
Diane Petrovičovej nadviazať komunikáciu s  gestormi projektu 
a získali prísľub tímu Technických škôlok na Slovensku, že v naj-
bližšom možnom termíne bude opätovne našej materskej škole 
poskytnuté vybavenie technickej škôlky do dvoch tried materskej 
školy. Táto situácia nenechala chladným ani terajšieho poslanca 
mestskej časti, pána Martina Kubánku, ktorý pre materskú školu 
zabezpečil ďalší set vybavenia technickej škôlky a aj vďaka nemu 
materská škola aktuálne disponuje vybavením technickej škôlky 
až v troch triedach materskej školy. Poďakovanie patrí pánovi Ku-
bánkovi a všetkým sponzorom a partnerom projektu Technických 
škôlok na Slovensku, vďaka ktorým môžu rozvíjať svoje technické 
zručnosti aj deti v našej materskej škole.

Kolektív materskej školy

NOC V KNIŽNICI WILLYHO WONKU

Dňa 21.03.2024 sa na našej základnej škole, v rámci mesia-
ca marec – mesiac knihy, konalo školské podujatie s názvom 
Noc v knižnici. Tematikou tohto ročníka bol príbeh Willyho 
Wonku a továreň na čokoládu. Išlo už o 5. ročník. Tento rok 
bolo prihlásených 217 žiakov z celej našej školy.

Žiaci prišli tematicky oblečení, ako postavičky z tejto rozprávky. Boli 
rozdelení do 10 skupín, mali 10 stanovíšť. Každá skupina si zvolila 
zástupcu, ktorý dostal medailu. Na medailu si zapisovali body, kto-
ré získali za splnené aktivity. Po škole sa pohybovali s p. učiteľkami 
alebo s p. vychovávateľkami, podľa daného plánu. Súťažili medzi 
sebou triedy z I. stupňa a triedy z II. stupňa. 1. miesto: zlatý tiket 
Willyho Wonku (návšteva cukrárne v Starom meste, v Bratislave). 
Výhercovia: I. stupeň - 1.A s počtom získaných bodov 93, II. stu-
peň – 6.B, 8.A, 8.B s počtom získaných bodov 89. Všetky deti boli 
odmenené diplomom, sladkosťami. Chceli by sme veľmi pekne 
poďakovať všetkým zamestnancom i žiakom našej základnej ško-
ly, taktiež rodičom, ktorí spoluorganizovali túto najväčšiu školskú 
akciu napečením rôznych sladkých pochúťok. Veríme, že aj bu-
dúci rok bude mať Noc v knižnici taký veľký úspech, ako mala 
tento rok.

Tatiana Pravdová

HODINA PRVOUKY INAK

Dňa 15.3. si trieda 1.A a 1.B pozvala na hodinu prvouky vzác-
nu návštevu - kurátora z Prírodovedného múzea v Bratislave, 
pána Juraja Čačaného.

Prišiel obohatiť výklad učiva o zvieratách a nezabudol priniesť 
živú ukážku - hada (korálovku) a mnohonôžku. Deti mali možnosť 
zvieratká chytiť a dozvedieť sa o nich mnoho zaujímavostí. V pre-
zentácii sa dozvedeli, aké druhy zvierat v prírode môžeme nájsť 
a koľko existuje na svete zatiaľ objavených živých druhov (je to 
viac ako 1,5 milióna druhov), ako sú na sebe rôzne druhy závislé, 
čo by sa stal, keby niektorý druh v potravinovom rebríčku vyhy-
nul a mnoho ďalších zaujímavostí. Deťom sa tento druh výučby, 
samozrejme, veľmi páčil a čoskoro si ho zopakujú pri príležitosti 
tematického projektového učenia sa na tému - DEŇ VODY.

PREDREGISTRÁCIA V DETSKEJ 
AMBULANCII JE SPUSTENÁ

Milé mamičky a oteckovia! Sľúbili sme, že budeme postup-
ne prinášať novinky ohľadom spustenia detskej ambulancie 
v Rusovciach. Veci sa postupne posúvajú vpred a my vám 
s radosťou oznamujeme, že ambulancia detskej pediatrie 
spustila svoju novú web stránku www.ambulancialastovic-
ka.sk, kde sa môžete dočítať o víziách a poskytovaných 
službách našich nových pediatričiek.

Na stránke zároveň máte možnosť predregistrácie vašich detí, 
a to vyplnením krátkeho formulára. Predregistráciu nájde-
te na:    www.ambulancialastovicka.sk. Samotná rekonštruk-
cia bude trvať cca. 5-7 týždňov. Ak sa nič vážne nestane, tak  
v mesiaci jún bude ambulancia otvorená. Samozrejme, hneď 
ako bude známy konkrétny termín otvorenia ambulancie, budete  
o ňom informovaní. Pani doktorky sú veľmi milé a veľmi sa tešia 
do práce. Neváhajte teda využiť príležitosť a vykonať predregis-
tráciu v novej detskej ambulancii!

MÚ
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FUTBAL JE PRE DETI VHODNÝ 
UŽ ODMALIČKA
Za 15 rokov môjho pôsobenia na poste prezidenta miestneho 
futbalového klubu, sa podstatnou časťou činnosti stal mlá-
dežnícky futbalový klub MFK Rusovce, v ktorom pôsobí viac 
ako 150 hráčov, v  7. mládežníckych družstvách: U6-U7-U9-
U10-U11-U13-U15,  v jednom seniorskom a jednom v zosku-
pení starých pánov. 
Je v našom záujme viesť mladých ľudí k športu a k slušnému ľud-
skému správaniu. Hranie futbalu zlepšuje koordináciu pohybu, 
rozvíja postreh, učí tímovú spoluprácu a pomáha deťom nájsť si 
svoje miesto v skupine. V roku 2023 sa menilo vedenie klubu. Vo 
funkcii viceprezidenta skončil dlhoročný člen klubu Ing. Branislav 
Straka, ktorý bol spoluzakladateľ  nášho klubu MFK. Pán Straka 
odišiel do zaslúženého futbalového dôchodku, no odviedol kus 
práce, za čo mu veľmi pekne ďakujeme.  
V tomto roku by sme chceli  vytvoriť nove družstvo U17. Hľadáme 
preto do klubu futbalistov, ročník 2008 a 2009. 
Zároveň by som sa chcel všetkým, ktorí nám pomáhajú zveľaďo-
vať klub poďakovať, a to  najmä MČ Bratislava-Rusovce, staros-
tovi Radovanovi Jenčíkovi, všetkým sponzorom a hlavne rodičom 
našich mladých futbalistov. 

V roku 2023 sa nám zmenilo vedenie klubu:
Golej Peter, prezident
Kogler Peter, viceprezident 
Starsich Karol, manažér st. pánov
Král Martin, manažér mládeže 
Blahutiak Branislav, člen klubu

Peter Golej, prezident MFK

PRÍPRAVA  
NA VEĽKÚ NOC
Na pravidelnom stretnutí seniorov, v uto-
rok 19. marca, miestni seniori vyrobili krás-
ne veľkonočné vajíčka rôznymi technika-
mi a naladili nás všetkých na veľkonočné 
sviatky. Vajíčka zabezpečil miestny úrad 
a  ďakujeme za pomoc, kreatívne nápady 
a inšpiráciu pri tvorbe Kresťanskej lige pre 
pomoc mentálne postihnutých na Sloven-
sku.

Lucia Andrisová

PRVÝ ROČNÍK VEĽKONOČNÉHO 
JARMOKU 

V sobotu 23. marca, v deň prezidentských volieb, sme za krásne-
ho slnečného počasia otvorili prvý ročník Veľkonočného jarmoku. 
Ďakujeme všetkým predávajúcim, nakupujúcim i pomáhajúcim za 
vytvorenie príjemnej atmosféry. Veľká vďaka patrí vystupujúcim 
deťom z DFS Gerulata a zo Súkromnej ZUŠ v Rusovciach, ako aj 
novému hudobnému zoskupeniu Rusovčania. Ďakujeme pánovi 
Ing. Kubánkovi za technickú podporu. Škoda silného vetra, ktorý 
nás predčasne vyhnal z parčíka. Tešíme sa na vás pri ďalších ru-
sovských akciách.

Lucia Andrisová

Foto: Marek Harum
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V rámci marca - mesiaca kníh, sme v miestnej knižnici s radosťou prijali  vzácne 
autorské knižky od slovenského akademického maliara Daniela Bidelnicu - Moje 
DNA obrazy, Život pre umenie a knihu Reštaurovanie, od pani manželky, sloven-
skej akademickej maliarky Márie Bidelnicovej. 
Kniha Reštaurovanie, je oslavou historického dedičstva našich predkov, ktorú darovala 
prezidentka Zuzana Čaputová pápežovi Františkovi pri príležitosti Apoštolskej návštevy 
na Slovensku. A teraz túto vzácnu knižku máme aj my, v miestnej knižnici. Tieto knihy 
nám budú prinášať pôžitok z krásy a umenia a čitateľom poskytnú nové perspektívy a 
inšpiráciu. Je to výnimočná príležitosť pre našu komunitu z toho dôvodu, aby sme si pri-
pomenuli dôležitosť umeleckej tvorby a kultúry. Zároveň vyjadrujeme vďaku manželom 
Bidelnicovým za ich štedrosť a podporu.

Lucia Andrisová; foto: Marek Harum

AJ NÁS BOLO  
POČUŤ 2024
Teší nás, že sme sa prvýkrát zapojili do 
aktivity Slovenskej asociácie knižníc, kto-
rá vyhlásila 25. ročník celoslovenského 
podujatia Týždeň slovenských knižníc.
Pani prezidentka Slovenskej republiky 
pani Zuzana Čaputová prevzala zášti-
tu nad podujatím JE NÁS POČUŤ  2024, 
ktoré sa konalo v  stredu 6. marca 2024 
v miestnej knižnici v Rusovciach. V tento 
deň knižnice, v rovnakom čase a spoločne 
(malé aj veľké, obecné, mestské, vedecké, 
univerzitné, regionálne aj krajské), upozor-
nili na dôležitosť čítania a krásu literatúry. 
To bolo motívom názvu projektu, preto-
že čím nás je viac, tým viac je nás počuť.  
Aj nás BOLO POČUŤ a  veríme, že o  rok 
nás bude viac.

Lucia Andrisová; foto: M.Harum

AUTOGRAMIÁDA 
KNIHY TALENT
Poslednou akciou v  rámci mar-
ca - mesiaca kníh, bola vo štvrtok 
28. marca autogramiáda knihy TA-
LENT, od Jara Slávika, ktorá sa 
konala v miestnej knižnici v Rusov-
ciach. Od porotcu známej televíz-
nej relácie Česko - Slovensko má 
talent, sme sa dozvedeli čo - to zo 
zákulisia natáčania, a tiež iný po-
hľad za oponu diania vo svete ta-
lentového priemyslu.

Lucia Andrisová 
Foto: Marek Harum

Jaro Slávik s pani knihovníč-
kou Renátou Koženou.

ČÍTANIE DO UŠKA
Marec - mesiac knihy, sa niesol aj v miestnej vynovenej knižnici, 
kde sme sa s veľkými predškolákmi z Jaroviec a z Rusoviec napili 
plnými dúškami z krásnych kníh od autorky Elenky Čepčekovej. Z 
jej tvorby – Slniečko na motúze či Meduška, nám prečítala rozprá-
vočky osobne jej vnučka Andrea Čepčeková, spolu s ktorou sme 
si krásny deň užili.
Ďakujeme 

Renáta Kožená; foto: Marek Harum

V miestnej knižnici sa odohral malý, no významný moment, 
keď sme privítali nový prírastok - rohožku s logom našej kniž-
nice. Tento symbol nie je len obyčajným grafickým prvkom, 
ale má hlbší význam a históriu, o ktorú by sme chceli podeliť.
V roku 2017 sme sa rozhodli dať knižnici nový vizuálny odtla-
čok a vyhlásili sme súťaž medzi talentovanými žiakmi základnej 
školy v Rusovciach. Účasťou viac ako 30 detí sme si uvedomi-
li, aký význam má knižnica pre komunitu. Víťazom tejto súťaže 
sa stala Nina Hanusová a jej návrh otvoril nové dvere v podobe 
našej identity. Táto mladá tvorkyňa inšpirovala kreatívnym prí-
stupom a my sme sa rozhodli jej dielo uctiť. Dnes, keď vstúpi-
te do priestorov knižnice, prvou vecou, ktorú uvidíte, je rohožka, 
ktorá s hrdosťou nesie pôvodný návrh loga. V knižnici je umiest-
nený aj obraz v ráme, ktorý nesie originálny návrh od autorky. 

PÔVOD A PRÍBEH  
NÁŠHO LOGA  
V KNIŽNICI

Tento krok nie je len o estetike, ale aj o uznávaní a podpore lokál-
nych talentov. Chceme, aby každý, kto navštívi miestnu knižnicu 
vedel, že podporujeme a ctíme tvorivosť a úsilie občanov. Takže, 
keď si budete vyberať nové knihy alebo sa ponoríte do sveta ve-
domostí v knižnici, spomeňte si na príbeh, ktorý je za jej logom 
- príbeh spolupráce, tvorivosti a komunity.

Zuzana Červenáková

VZÁCNE DARY 
PRE KNIŽNICU
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AKTUALITY Z MIESTNEHO 
PODNIKU RUSEKO
Po náročnom roku 2023 venovanom predovšetkým riešeniu 
akútnych a neriešených problémov, ktoré nám tu zanechalo 
bývalé vedenie úradu, nehovoriac o absencii akýchkoľvek 
rozvojových projektov či technologickom a investičnom dlhu, 
je čas sa podeliť s vami aj o aktuality z miestneho podniku 
RUSEKO.

Po roku 2023, ktorý bol v RUSEKO najmä o zmenách vo vedení 
miestneho podniku, jeho stabilizácii a zlepšení vnútorných proce-
sov zameraných pre lepšie a efektívnejšie fungovanie a zavede-
ní lepšej pracovnej kultúry, vnímame rok 2024 pre RUSEKO ako 
konsolidačný - ideme pracovať na ďalšom zlepšovaní a profesio-
nalizácií výkonov. Začíname s postupnou modernizáciou a rozší-
rením služieb, pripravujeme projekt nového zberného dvora tak, 
aby bolo RUSEKO ešte väčším prínosom pre našu mestskú časť 
a jej obyvateľov a obyvateľky. 
Náš zámer je postupne prebudovať RUSEKO na modernú verejno 
- prospešnú spoločnosť, ďalej ju rozvíjať a postupne odstraňo-
vať dlhodobo zanedbávanú technickú obnovu strojového parku, 
stabilizáciu kolektívu a vyriešenie nevyhovujúcich priestorov pre 
techniku a našich pracovníkov.
RUSEKO má pre našu mestskú časť významné postavenie. Jeho 
hlavnou úlohou sú verejno-prospešné práce, udržovanie čistoty v 
MČ, údržba a starostlivosť o verejnú zeleň, údržba námestí a par-
kov, detských ihrísk. Úlohou spoločnosti je v neposlednom rade 
tiež správa a údržba budov, ktoré sú majetkom mestskej časti a 
prevádzkovanie stojiska kontajnerov. Ďalšími z činností je aj prí-
prava a spolu organizácia kultúrnych a spoločenských podujatí a 
v zimných mesiacoch zimná údržba komunikácií, odstraňovanie 
snehu a posyp chodníkov. 
Za toto všetko si RUSEKO a jeho pracovníci aj vzhľadom na jeho 
obmedzený ročný rozpočet a stav vybavenia, zaslúžia môj obdiv a 
úctu. Aby takýto ambiciózny plán činností mohol riadne fungovať, 
mestská časť potrebovala v uplynulom roku zostaviť funkčný tím 
verejno-prospešných služieb a postupne ho začína „vyzbrojovať“ 
potrebnou technikou. Optimalizujeme aj počet zamestnancov - 
podľa sezónnej potreby a objemu prác.
Starostlivosť o životné prostredie a údržba verejnej zelene je jed-
nou z hlavných služieb, ktoré zabezpečuje samospráva pre svo-
jich obyvateľov. Tu treba spomenúť, že táto starostlivosť zahŕňa 
okrem kosenia aj orezy stromov a kríkov, polievanie či drobnú 
výsadbu a hrabanie lístia. Všetky tieto činnosti si robí RUSEKO 
vo vlastnej réžii a od roku 2023 dokonca aj náročné orezy (čo zna-
mená, že už nemusí využívať služby externého dodávateľa). Asi 
najväčšia pozornosť verejnosti sa sústreďuje na kosenie verejných 
plôch, kde sa vedeniu našej mestskej časti podarilo v minulom 
roku zabezpečiť objednávku Úradu vlády SR na kosenie areálu 
rusovského parku pri kaštieli a získali sme tak jeho stav a vzhľad 
pod vlastnú kontrolu. A RUSEKO to opäť vlastnými silami zvládlo 
na výbornú. Nedeliteľnou súčasťou činností smerujúcich k skvalit-
neniu životného prostredia a jeden z predpokladov kvality života, 
sú aj prvky malej architektúry - detské ihriská, mestský mobiliár, 
ako napr. lavičky pre voľnočasové aktivity obyvateľov a pod. O 
tie sa opäť stará miestny podnik RUSEKO a v roku 2024 začína 
(opäť vo vlastnej réžii) s osadzovaním nových prvkov mestského 
mobiliáru v našom spoločnom verejnom priestore.
Čistota verejných priestranstiev nie je len o odpratávaní nečistôt, 
zbere komunálneho odpadu a úprave zelene, ale aj o vytvorení 
podmienok pre verejnosť, aby k znečisťovaniu nedochádzalo, 
napr. vhodným umiestňovaním odpadkových košov alebo košov 
so zásobníkmi na psie exkrementy. Tu treba spomenúť, že jednou 
z ďalších činností miestneho podniku RUSEKO, je aj starostlivosť 
o takýto mobiliár, vrátane vysýpania malých košov na drobný od-
pad a psích exkrementov. Už od roku 2019 sú Rusovce zónou 
bez pesticídov a nám sa podarilo v tomto roku aj obstarať vôbec 
prvé zariadenie na ekologické ničenie buriny, bez použitia chemi-
kálií. Stroj využijeme aj na čistenie plôch a odstraňovanie grafitov. 
RUSEKO sa tak opäť posunulo v ponuke svojich služieb o veľký 
krok vpred.

Popri svojej hlavnej činnosti realizuje RUSEKO aj doplnkové 
služby, na základe pokynov MÚ realizuje značenie vodorovných 
dopravných značení, umiestňovanie horizontálneho dopravného 
značenia, starostlivosť o bytové a nebytové priestory mestskej 
časti, rieši havarijné stavy, zabezpečuje starostlivosť o kúrenie v 
bytových a nebytových priestoroch. Začiatkom tohto roka RU-
SEKO zrekonštruovalo a presťahovalo našu knižnicu do nových 
a lepších priestorov. Neoddeliteľnou súčasťou práce RUSEKA je 
aj zabezpečovanie kultúrnych a spoločenských akcií v našej MČ. 
Rok 2023 sa niesol v duchu obnovenia tradičných akcií, na ktoré 
boli Rusovčania v minulosti zvyknutí, a tiež v zavádzaní nových, 
ktoré sa tradičnými, dúfam, ešte len stanú. Aj tu RUSEKO prispelo 
svojou troškou k tomu, že všetky akcie sú úspešné a obľúbené. 
Náš podpis nájdete aj v Miestnom futbalovom klube, kde prispie-
vame k starostlivosti o zeleň a údržbe trávnika.
Už v roku 2023 sa nám podarilo zlepšiť príjmy RUSEKA z podni-
kateľskej činnosti a už teraz sa môžeme pochváliť, že rok 2024 
bude rekordný. Okrem výkonov a služieb pre našich obyvateľov, 
sme v prvom kvartáli 2024 realizovali aj výruby a orezy pre su-
sedné Jarovce. Optimalizácia procesov a postupná modernizácia 
RUSEKA má veľký zmysel aj pre postupné dosahovanie lepších 
finančných výsledkov a schopnosť aspoň čiastočného samo-
financovania RUSEKA. Rozširovanie portfólia a skvalitňovanie 
existujúcich služieb je možné len pri investovaní do technického, 
technologického vybavenia a ľudských zdrojov. Toto bude možné 
len vtedy, ak bude mať RUSEKO okrem dostatočných finančných 
zdrojov aj vyhovujúci priestor. To znamená dostatok parkovacích, 
skladových priestorov a zázemia pre zamestnancov. Najideálnej-
ším riešením je spojiť tento dlhodobo neriešený problém s našou 
víziou na projekt nového, moderného zberného dvora, na ktorom 
sme v spolupráci s mestskou časťou začali pracovať. Verím, že aj 
toto spoločne zvládneme.
Nasledujúce roky budú pre naše RUSEKO, dúfam, prelomové. 
Bude to nejaký čas trvať, od postupnej modernizácie a konsoli-
dácie si sľubujeme väčšiu efektívnosť, operatívnejšie nasadenie 
a, samozrejme, v budúcnosti aj úspory, ktoré by sme radi rein-
vestovali do neustáleho rozvoja RUSEKA. Tu by som rád verejne 
poďakoval starostovi a miestnym poslancom, a tiež angažovaným 
a nápomocným obyvateľom Rusoviec, vďaka ktorých nezištnej 
pomoci sa RUSEKO môže pochváliť aj niekoľkým venovaným ale-
bo dlhodobo zapožičaným prírastkom vo vozovom a technickom 
parku. Na záver by som rád osobitne poďakoval a vyzdvihol prácu 
všetkých zamestnancov RUSEKA, bez podpory a nasadenia kto-
rých, by boli mnohé zámery len ťažko realizovateľné.

 Mgr. Roman Lukáč
štatutár RUSEKO m.p. / prednosta MÚ
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DOVOLENKA A JEJ NÁSTRAHY
Cestovanie sa v dnešnej dobe stalo súčasťou životného štý-
lu a hlavne počas letných mesiacov sa snažíme zabudnúť na 
každodenné starosti nielen relaxom pri mori. Radi spoznáva-
me nové krajiny, načerpávame energiu, avšak je nevyhnutné 
myslieť na to, že cestovanie prináša rôzne nepríjemné situá-
cie. Príprava pred dovolenkou síce nezabráni ich vzniku, ale 
pomôže nám následky týchto udalostí zmierniť alebo v nie-
ktorých prípadoch dokonca úplne vylúčiť dopady na náš fi-
nančný rozpočet.  
Typickým príkladom prípravy na dovolenku a dnes už zrejme sa-
mozrejmosťou je cestovné poistenie. Práve cestovné poistenie 
nás chráni pred neočakávanými životnými situáciami. Poistnou 
zmluvou sa poisťovňa zaväzuje poskytnúť v dojednanom rozsahu 
plnenie, ak nastane náhodná udalosť bližšie označená v  poist-
nej zmluve. Komerčné poisťovne v súčasnosti ponúkajú rozličné 
možnosti poistenia a je len na nás, čo konkrétne si chceme poistiť. 
V súvislosti s dovolenkou prichádza do úvahy poistenie pre prí-
pad zranenia, smrti, hospitalizácie alebo prevozu, môžeme si tiež 
poistiť náš majetok pre prípad jeho poškodenia, zničenia, straty, 
odcudzenia alebo iných škôd, ktoré na ňom vzniknú a poistiť je 
dokonca  možné našu majetkovú zodpovednosť za škodu spô-
sobenú na živote, zdraví alebo na veci inej osoby. Upozorňujeme, 
že nestačí uzatvoriť poistnú zmluvu, ale dôležité je vedieť čo je 
jej obsahom, keďže práva a povinností zmluvných strán sú bliž-
šie upravené v rôznych všeobecných alebo osobitných poistných 
podmienkach. Práve tieto dokumenty podrobne upravujú náš po-
istný vzťah, najmä čo je a nie je predmetom poistného krytia, aké 
sú naše povinnosti pri nahlasovaní poistnej udalosti, kedy je po-
isťovňa oprávnená odmietnuť poskytnutie poistného plnenia, aké 
musia byť splnené podmienky, aby poisťovňa poskytla poistné 
plnenie a pod. Odporúčame preto čitateľom oboznámiť sa s po-
istnými podmienkami, aby ste následne neboli nemilo prekvapení, 
že vaše poistenie nepokrývalo škodovú udalosť alebo ju pokrývalo 
len čiastočne.
Pri využití motorového vozidla odporúčame vodičom skontrolo-
vať si platnosť povinného zmluvného poistenia zodpovednosti za 
škodu spôsobenú prevádzkou motorového vozidla, keďže toto 
poistenie slúži na kompenzáciu škôd (napr. škody na zdraví a ná-
kladov pri usmrtení, škody vzniknutej poškodením, zničením, od-

cudzením alebo stratou veci a pod.), ktorú spôsobíte tretej osobe 
prevádzkou motorového vozidla. 
Pobyt v zahraničí vám vie znepríjemniť aj strata alebo odcudzenie 
dokladov. Ak ste sa ocitli v tejto situácii, vaše prvé kroky by mali 
viesť na najbližšiu miestnu políciu, kde by ste mali oznámiť túto 
skutočnosť. Polícia by mala zaevidovať prípad a vydať vám potvr-
denie o strate dokladov. Pred odchodom do zahraničia je vhodné 
si zabezpečiť fotokópiu údajovej strany pasu alebo občianske-
ho preukazu, a tiež zistiť, kde sa v krajine vášho pobytu nachá-
dza najbližší zastupiteľský úrad SR a aké majú kontaktné údaje.  
V prípade, že sa v danej krajine zastupujúci úrad SR nenachádza, 
môžete využiť aj ktorúkoľvek misiu členskej krajiny EÚ pôsobiacu 
v danom štáte a požiadať ju o nevyhnutnú pomoc. Tam predložíte 
potvrdenie o strate alebo odcudzení dokladov a vypíšete žiadosť 
o vydanie náhradného cestovného dokladu. Náhradný cestovný 
doklad vám neumožňuje ďalej pokračovať v cestovaní, keďže slúži 
iba na návrat na Slovensko čo najkratšou cestou a je platný v tých 
krajinách, cez územie ktorých sa budete vracať.
Pre dovolenkárov bude určite neželané, keď sa sľubovaná kvalita 
zájazdu zo strany cestovnej kancelárie bude rozchádzať s  reali-
tou. Ak niektorá zo služieb cestovného ruchu nie je poskytnutá v 
súlade so zmluvou alebo ak nemá vlastnosti, ktoré ste s ohľadom 
na ponuku a zvyklosti dôvodne očakávali, ste ako cestujúci po-
vinný túto skutočnosť bezodkladne oznámiť cestovnej kancelárii 
alebo jej poverenému zástupcovi a ste oprávnený žiadať nápravu. 
Cestovná kancelária je povinná v primeranej lehote vykonať ná-
pravu uvedením služby do súladu so zmluvou alebo s vašim dô-
vodným očakávaním, ak je to vzhľadom na okolnosti možné a po-
kiaľ to nespôsobí cestovnej kancelárii neprimerané náklady. Ak by 
nedošlo zo strany cestovnej kancelárie k náprave, nezabudnite si 
danú situáciu zaznamenať, aby ste pri návrate z dovolenky vedeli 
riadne zdôvodniť vaše nároky súvisiace s pokazenou dovolenkou. 
Záverom dávame čitateľom do pozornosti, že Ministerstvo zahra-
ničných vecí a európskych záležitostí SR ponúka slovenským ob-
čanom bezplatnú službu Registrácia pred cestou do zahraničia, 
pričom táto registrácia je založená na dobrovoľnej báze. Cieľom 
služby je poskytnúť registrovaným osobám dôležité informácie o si-
tuácii v krajine, v ktorej sa nachádzajú a v prípade krízovej situácie 
umožniť lepšiu organizáciu pomoci. Aj táto služba je podľa nášho 
názoru jednou z možností ako predísť nástrahám dovolenky.

JUDr. Jakub Mandelík, PhD.  

ZMENA ÚZEMNÉHO PLÁNU 
V ZÓNE SEVER
Koncom minulého roka v médiách zaznela správa o pripravo-
vanej zmene Územného plánu zóny sever v Rusovciach, ktorá 
by v tejto lokalite zvýšila možnú podlažnosť a hustotu výstav-
by, v porovnaní so znením súčasného územnému plánu zóny, 
ktorý stále platí. 
S takouto zmenou vyjadril nesúhlas terajší starosta a aj my poslan-
ci, preto sme sa na pracovnom stretnutí v decembri 2023 pána 
primátora Valla pýtali na to, aká je pravda a ako sa k tejto zmene 
stavia hlavné mesto. Pán primátor nás ubezpečil, že nemá záujem 
ísť proti vôli Rusovčanov a na prebratie ďalších možných scená-
rov so štúdiou, ktorú začal developer spracovávať a ktorá by mala 
slúžiť ako podklad pre zmenu územného plánu, nás odkázal na 
stretnutie s hlavným architektom Bratislavy, pánom Šujanom. 
Stretnutie s  hlavným architektom mesta sa uskutočnilo 10. 4. 
2024, za účasti 7 poslancov z miestneho zastupiteľstva (Lošon-
ský, Kubánka, Karácsony, Glazer – Opitz, Filaga, Bruncviková, 
Vandrašeková) a starostu Jenčíka. Väčšinová účasť potvrdila záu-
jem poslancov o túto problematiku, z čoho mám úprimnú radosť. 
Na stretnutí sme sa dozvedeli že hl. mesto nemôže developero-
vi zakázať pokračovať v prerokovávaní štúdie a  že v  zásade hl. 
mesto nevidí problém s navýšením podlaží v tejto lokalite, záme-
nou s nájomnými bytmi v tejto lokalite. 
Namietali sme už teraz kritickou dopravou, že Rusovce sú sú-
časťou UNESCO a občania si želajú zachovanie terajšieho rázu 
Rusoviec, bez bytoviek až do piatich podlaží. A na nájomné byty 
existujú v rámci Bratislavy určite vhodnejšie lokality. Ďalšie naše 
otázky smerovali k tomu, ako je možné, že mesto vôbec súhlasilo 
so začatím spracovávania zmeny územného plánu, bez súhlasu 
Rusoviec. Teda, o tom sme boli presvedčení, keďže ako poslanci 
aj minulého volebného obdobia, sme nemali inú vedomosť. Na 
naše prekvapenie nám ale bolo oznámené, že v apríli roku 2022, 
teda v čase, kedy sme mali na čele Rusoviec starostku, sa usku-

točnilo pracovné stretnutie s vtedajším vedením našej MČ, archi-
tekta hlavného mesta a developera, z ktorého vzišlo, že developer 
má zelenú a  môže začať pracovať na požadovaných zmenách 
územného plánu v zóne sever, s cieľom navýšiť a zahustiť výstav-
bu. A túto informáciu o uskutočnenom rokovaní v apríli 2022, na-
pokon písomne potvrdil aj samotný developer. Škoda, že sa náš-
ho aktuálneho stretnutia s hlavným architektom mesta pred cca 
mesiacom, nezúčastnila terajšia poslankyňa a bývalá starostka, 
aby vec ozrejmila, keďže my poslanci sme v roku 2022 o takomto 
súhlase ani rokovaní s developerom nemali vedomosť.  
Na záver nášho nedávneho stretnutia sme s hlavným architektom 
Šujanom prebrali ďalší možný vývoj štúdie, ako podkladu k zmene 
územného plánu. Ten nás informoval o tom, že hlavné mesto vy-
dalo investorovi vyjadrenie, kde neodporúča pokračovať v štúdii 
bez kladného prerokovania s  našou mestskou časťou a  že bez 
súhlasu Rusoviec mesto nepodporí túto zmenu. A keďže my ako 
poslanci, na čele so starostom, sme krátko po nástupe do funk-
cií, teda v  roku 2023, potvrdili súčasné znenie Územného plánu 
zóny sever, teda s nízkou hustotou zastavanosti a podlažnosťou 
2 poschodia max, náš odmietavý postoj k zmenám je naďalej jed-
noznačný. O vývoj situácie sa zaujímame aj naďalej a budeme vás 
priebežne informovať o aktualitách.

František Lošonský 
Poslanec MZ a zástupca starostu
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RUSOVCE SÚ PRE TVORBU 
INŠPIRUJÚCE
Spisovateľ a scenárista Jozef Puškáš sa presťahoval do Ru-
soviec pred  trinástimi rokmi. Pôsobil ako pedagóg na Vyso-
kej škole múzických umení.  V Rusovciach napísal román Zlo-
dej duší, s Dušanom Dušekom vydali knihu rozhovorov a úvah 
o  spisovateľskej tvorbe Písať príbeh. K rusovskej ére patrí aj  
najnovší román či skôr spoločenská satira  Vivat, Akadémia, 
zbohom, Čechov (2023), ktorá je v súčasnosti nominovaná na 
Cenu Anasoft litera. Inšpirujú ho k písaniu a špeciálne k hu-
moristickej tvorbe práve Rusovce? 
„Áno aj nie. Rusovce sú rozhodne skvelé miesto pre život a  in-
špiratívne pre tvorbu. Priamo v centre hlavného mesta nastúpite 
na autobus, cestou si vypočujete rôzne príbehy a aj komentáre 
k spoločenskému dianiu a máte o čom premýšľať. Navyše, abso-
lútne plynulo prejdete za dvadsať minút z centra Bratislavy priamo 
na dedinu a vo svojom dome sa cítite ako na chalupe. Keď sme sa 
presťahovali, zaniesol som si aj k obvodnému lekárovi kartu a rád 
som sedel v čakárni spolu so starými Rusovčanmi, miešala sa tam 
slovenčina s maďarčinou, diškurovalo sa o všetkom možnom. Sta-
čilo pozorne počúvať a za hodinu ste vedeli nielen o chorobách, 
ale aj o problémoch, ktoré trápili domácich. Bolo to čosi úplne iné, 
ako na vysokej škole, takáto komunikácia každého intelektuála 
udrží nohami na zemi. Škoda, že sa všetko už zrýchlilo a čakárni 
takmer nikoho nestretnete. Každý sa ponáhľa, nikto nemá čas ča-
kať. Čo sa deje v Rusovciach sa dozvieme z facebooku, “ smeje sa 
spisovateľ, ktorý si pochvaľuje najmä blízkosť rusovského lesa. Za 
pár minút je v háji, ktorý má spolu so synom preskúmaný do po-
slednej vetvičky: „Keď bol syn mladší, bral som ho na vychádzky, 
ukazoval mu prírodu, obaja sme vášniví hubári a hľadali sme huby. 
Syn všetko fotí, dokumentuje, pozná už omnoho viac rastlín aj húb 
ako ja. Teraz študuje v Prahe na Prírodovedeckej fakulte, ale keď 
príde domov, vždy ideme na prechádzky okolo rusovských jazier, 
bicyklovať na hrádzu, občas pozorujeme aj „naše“ dropy, ktoré sa 
utešene rozmnožujú. Sledujeme v lese miesta, kde nachádzame 
huby, ale máme veľkú konkurenciu, do lesa chodí veľa hubárov. 
Tento rok bola mimoriadna sezóna na smrčky,“ hovorí.
Predtým býval Jozef Puškáš v Bratislave vždy na sídliskách. Ru-
sovce sú síce mestská časť, ale kus dediny v nich ostalo. A suse-
dia sa na dedine vždy poznali: „Nie som veľmi spoločenský typ, 
poznám najbližších susedov a som rád, že ich máme, vieme si po-
môcť. Ostatných poznám skôr podľa ich zvierat – to je pani Floy-
dová, čo má psa Floyda, to je pán Vali, čo mal psa Valeriána, to je 
pani, ktorej kocúr Leo chodil k nám za našou mačkou Bibi... To je 
veľmi príjemné. Chodievame aj na kávu do Sankt Vitus Kaffee, rád 
spomínam, ako sme si tam kupovali varené vínko počas lockdow-
nu a z diaľky sa pozerali na susedov a zdravili sa. Pomohlo nám to 
trochu sa vynoriť z nútenej samoty.
A  keď sú voľby, naozaj ma vždy poteší, koľko ľudí chodí voliť, 
Rusovčanom nie sú veci verejné ľahostajné.“

R O Z H O V O R

A na záver, čo by ste zaželali Rusovciam? „Aby sa konečne vyrie-
šili dva boľavé rusovské tŕne: strelnica a kaštieľ. Jedno je smutné 
počúvať a na druhé sa je smutné už celé roky pozerať. A ešte, 
celkom sebecky, by som si želal, aby sa už Rusovce nerozrastali 
do šírky, ale aby ostali tou útulnou malou bratislavskou štvrťou 
obklopenou prírodou a zvieratami, ako doteraz.“

vk
Foto Jakub Puškáš

INZERCIA 
V RUSOVSKÝCH 
NOVINÁCH 
Chcete zviditeľniť firmu, po-
bočku alebo ponúknuť služ-
by? Rusovské noviny, ktoré 
vydáva mestská časť Bratisla-
va-Rusovce, ponúka priestor 
na inzerciu. V prípade záujmu 
nás kontaktujte na mail: cerve-
nakova@bratislava-rusovce.sk
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Vytlačené na recyklovanom papieri

P O D N E T Y A N Á M E T Y
Podnety, námety a príspevky do ďalšieho čísla Rusovských novín nám posielajte do 14. 6. 2024 na adresu sekretariat@bratislava-rusovce.sk

Z množstva pracovných činností zrealizovaných v uplynulom období vyberáme nasledovné:

Inštalovanie tabúľ a striekanie 
čiar na novom parkovisku na 
Kovácsovej ulici.

Odstránenie nebezpečných 
konárov v lese.

Preprava symbolického stromu 
– májky. 

Striekanie čiar na parkovisku 
kvôli bezpečnosti pri vychádzaní 
z parkoviska. 

Milí Rusovčania, pozývame vás na najbližšie kultúrno-spoločenské akcie:

nedeľa 19. 5. 2024 Jazda gentlemanov nedeľa   2. 6. 2024 MDD

utorok 21. 5. 2024 Brigáda v rámci Týždňa dobrovoľníctva piatok   7. 6. 2024 Noc kostolov

štvrtok 23. 5. 2024 Stretnutie seniorov 70+/1. polrok sobota 20. 7. 2024 Rusovské hody

J. Glazer-Opitz


